
Protokół Nr 13/22

z posiedzenia Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji,  które odbyło się w dniu 27 stycznia
2022r. o godz. 9,00 on-line.

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Marta Cicha– Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia KSWiP nr 12/21 z dnia 16 września 2021r. 
3. Analiza  skargi  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi
na Dyrektora Przedszkola Miejskiego nr 2 w Pabianicach.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  przekazania  petycji  do  podmiotu  właściwego
do rozpatrzenia petycji.
5. Przyjęcie sprawozdania z pracy KSWiP za 2021 rok.
6. Przyjęcie planu pracy KSWiP na 2022r.
7. Sprawy różne.

Ad.1
Posiedzenie  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  odbyło  się  w  trybie  on-line.
Osoby uczestniczące  w  posiedzeniu  otrzymały  wcześniej  informacje  o  sposobie
logowania się  do systemu. Posiedzenie Komisji  było  również transmitowane na stronie
www.um.pabianice.pl

Przewodnicząca  Komisji  Pani  Marta  Cicha  (dalej:  Przewodnicząca  Komisji)  przywitała
radnych i gości, którzy dołączyli do posiedzenia on-line.

Przewodnicząca  Komisji  odczytała  listę  obecności  członków  Komisji,  wszyscy  radni
obecni.

Do porządku obrad (zał. nr 2) nie było uwag. Porządek przyjęto.

Ad. 2
Przyjęcie protokołu Nr 12/21 z dnia 16 września 2021r. 
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są uwagi do protokołu? Nie było, uważam protokół
za przyjęty.

Ad. 3
Analiza  skargi  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi
na     Dyrektora Przedszkola Miejskiego w Pabianicach (zał nr 3)

Uzasadnienie do projektu uchwały:  W dniu 16 grudnia 2021r.  wpłynęła do Rady
Miejskiej  skarga  dotycząca  niezgodnego  z  prawem  działania  Dyrektor  Przedszkola
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Miejskiego  nr  2  w  zakresie  opłat  pieniężnych  na  Radę  Rodziców  powołaną  w  ww.
przedszkolu. 

Z uzyskanych od Prezydenta  Miasta  Pabianic  wyjaśnień wynika,  co następuje:  
Rady rodziców, które reprezentują ogół uczniów działają w szkołach i placówkach

na podstawie art. 83 ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. Prawo oświatowe (t j. Dz.U. z 2021r.
poz. 1082). 

Rada  rodziców  uchwała  regulamin  swojej  działalności,  w  którym  określa
w szczególności  wewnętrzną  strukturę  i  tryb  pracy  rady  (art.  83  ust.  4  ww.  ustawy).
Rodzice  wraz  z  dziećmi  i  nauczycielami  tworzą  środowisko  przedszkolne,  działające
na rzecz  stałego  budowania  i  doskonalenia  warunków  kształcenia  i  wychowania.
Dla każdego  z  wymienionych  wyżej  podmiotów  ustawodawca  przewidział  możliwości
zrzeszania  się  i  wypowiadania  w  sprawach  przedszkola.  Jednym  z  tych  podmiotów
jest rada  rodziców,  która  jest  integralnym  podmiotem  przedszkola,  działającym  ściśle
w jej strukturze i w jej ramach. Zakres autonomii wynika z zadań i kompetencji powołanych
ustawą. 

Zgodnie  z  art.  84  ust.  6  ww.  ustawy,  w celu  wspierania  działalności  statutowej
szkoły lub placówki,  rada rodziców może gromadzić fundusze z dobrowolnych składek
rodziców  oraz  innych  źródeł.  Zasady  wydatkowania  funduszy  rady  rodziców  określa
regulamin, o którym mowa w art. 83 ust. 4 ustawy. Sposób zbierania składek od rodziców
ustala rada rodziców.

Na  podstawie  uzyskanych  informacji  środki  na  Radę  Rodziców  wpłacane
są za potwierdzeniem  na  druku  KP.  Istnieje  również  możliwość  dokonywania  wpłat
bezpośrednio na konto Rady Rodziców. 

W dniu 16 listopada 2021r. odbyło się zebranie Rady Rodziców, na które Skarżąca
otrzymała zaproszenie.  Niestety,  w tym zebraniu jak i  poprzednim (w dniu 1 września
2021r.)  Skarżąca  nie  uczestniczyła,  o  czym  świadczą  protokoły  z  zebrań.  W  celu
umożliwienia bezpośredniego kontaktu z Przewodniczącym Rady Rodziców Przedszkola
Miejskiego nr  2,  w dniu 5 grudnia 2021r.  został  przekazany Skarżącej  numer telefonu
do Przewodniczącego. 

Wszystkie  dokumenty  prowadzone  przez  Radę  Rodziców  są  jawne.  W  celu
zapoznania  się  z  nimi  należy  wystąpić  do  Przewodniczącego  Rady  Rodziców  lub
uczestniczyć  w  zebraniach,  podczas  których  omawiane  i  ustalane  są  wszystkie
sprawy związane z działalnością przedszkola. Rada Rodziców w PM nr 2, jak w każdym
innym,  zgodnie  z  przepisami  musi  rozliczyć  swoją  działalność,  a  także  wydatki
przed ogółem  rodziców.  Organem  kontrolnym  jest  komisja  rewizyjna  rady  rodziców
i coroczne walne zebrania. 

W związku z tym, że zakres spraw, które podnoszone są przez Skarżącą należą
do kompetencji  rady  rodziców,  nie  zaś  dyrektora  przedszkola,  skargę  na  Dyrektora
Przedszkola Miejskiego nr 2 należy uznać za bezzasadną.

Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania
administracyjnego  (t  j.  z  2021r.  poz.  735,  1491,  2052)  organem  właściwym
do rozpatrzenia skargi  dotyczącej  zadań  lub  działalności  kierowników  gminnych
jednostek organizacyjnych jest rada gminy.

Zgodnie z art. 239 § 1 Kpa w przypadku, gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia,
została uznana za bezzasadną i  jej  bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę,
a skarżący  ponowił  skargę  bez  wskazania  nowych  okoliczności  -  organ  właściwy
do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach
sprawy – bez zawiadamiania skarżącego.
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Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń
(dalej: Naczelnik WEKiS): rzeczywiście wpłynęła skarga na Dyrektora Przedszkola nr 2,
sprawa  została  przeanalizowana,  uznaliśmy  że  nie  ma  podstaw  do  uznania  tej
skargi za zasadną,  dlatego  że  wszystkie  argumenty,  które  padły  w  tej  skardze
dotyczyły funkcjonowania  Rady rodziców i  z  informacji,  które  uzyskałem z przedszkola
wszystkie procedury,  do których była zobowiązana Pani  Dyrektor  zostały zrealizowane.
Natomiast  nieobecność  Pani  Skarżącej  na  różnego  rodzaju  zebraniach  prezydium
Rady rodziców powodowały, że nie mogła wiedzieć o pewnych rzeczach, które znalazły
się również w jej piśmie. Jeśli są jakieś pytania.

Skarżąca:  dlaczego  pieniądze  na  Radę  Rodziców  nie  są  wpłacane  na  specjalnie
utworzone konto Rady rodziców lub na subkonto przedszkola?

Naczelnik WEKiS: z tego co wiem, tak się właśnie dzieje, jest oddzielne konto, na które
są wpłacane  te  pieniądze,  natomiast  jeżeli  wpłata  jest  dokonywana  w  przedszkolu
gotówką otrzymują rodzice pokwitowanie na tę okoliczność i potem środki te są wpłacane
na konto.

Skarżąca: ale to jest  niezgodne z prawem oświatowym i  tak nie wolno w przedszkolu
postępować.

Naczelnik  WEKiS:  to  jest  pytanie  do  Rady  rodziców,  która  posiada  swój  własny
wewnętrzny  regulamin,  wewnętrzne  przepisy  i  je  stosuje.  Jeżeli  ma  Pani  uwagi
do funkcjonowania  Rady  rodziców,  bo  w  tym  momencie  nie  mówimy  o  dyrektorze,
proponowałbym  przyjść  na  posiedzenie  Prezydium  rady  rodziców,  tam  gdzie  się
spotykają rodzice  w  szerszym  gronie,  przedstawiciele  wszystkich  grup  i  przedstawić
swoje wątpliwości i zobaczymy wtedy jak odniesie się do tego szefostwo Rady rodziców
na te Pani uwagi.

Skarżąca: uważam, że Pani Dyrektor nie może ustanawiać swojego prawa wewnętrznego,
ponieważ wpłaty muszą być dokonywane na konto, tak ustawa każe.

Naczelnik  WEKiS:  tak,  ma  Pani  rację,  tylko  znowu  mówię,  że  to  nie  pani  Dyrektor
ustanawia,  to  nie  jest  decyzja,  zarządzenie  pani  Dyrektor.  Mówimy o  funkcjonowaniu
Rady rodziców, która jest statutowym ciałem, niezależnym od przedszkola, współpracuje
z dyrektorem  przedszkola,  uzgadnia  z  nim  pewne  działania,  wspiera  rada  rodziców
przedszkole, w różny sposób: pracą, środkami finansowymi, jakimiś działaniami, akcjami
na  rzecz  przedszkola,  natomiast  rada  rodziców  działa  na  podstawie  wewnętrznych
przepisów:  statut,  regulaminu  funkcjonowania.  Z  tego  co  mi  wiadomo,  a  taka  wiedzę
otrzymałem, jest Pani rzadkim gościem na tych posiedzeniach, więc trudno jest się Pani
odnieść, co dzieje się na tych zebraniach, skoro Pani w nich nie uczestniczy. 

Skarżąca:  skarga  dotyczyła  tego,  na  co  zostały  wydane  i  jakie  kwoty  w  2020/21r.,
gdzie są jakiekolwiek  zestawienia  finansowe,  dotyczące  sfery  finansowej  finansowania
Rady  rodziców.  Chciałabym  jeszcze  wiedzieć,  w  jaki  sposób  mogłabym  uzyskać
wgląd w zestawienie tych środki pozyskiwanych przez Radę rodziców.
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Naczelnik  WEKiS:  z  tego  co  mi  wiadomo,  nigdy  Pani  nie  wystąpiła  o  przekazanie
takiego zestawienia,  natomiast,  gdyby  Pani  uczestniczyła  w  walnym  zebranie,
które odbywa  się  co  roku,  gdzie  jest  Rada  rodziców  czy  prezydium  Rady  rodziców
rozliczane  z  działalności  za  poprzedni  rok,  wszystkie  te  informacje  miałaby  Pani
na bieżąco.  Rada  rodziców  na  początku  każdego  roku  tworzy  taki  preliminarz
wydatkowy, czyli  z  jednej  strony  tworzy  plan  dochodów  czyli  jakich  środków  może
się spodziewać, z drugiej strony tworzy plan wydatkowy, czyli co chcemy za te pieniądze
zrobić,  kupić  itd.  Po  roku  działalności  to  prezydium  rady  rodziców  rozlicza  się
przed wszystkimi  przedstawicielami  z  tego,  co w danym roku zrobiła.  W każdej  radzie
rodziców  jest  komisja  rewizyjna,  bo  jak  sama  Pani  powiedziała  przepisy  to  regulują,
również  regulamin  PM  nr  2  i  w  tejże  komisji  rewizyjnej  dokonywana  jest
analiza wydatków pod  kątem  zgodności  z  wcześniejszymi  ustaleniami  i  sprawdzenie,
czy te  środki  były  wydatkowane  w  sposób  należyty,  zgodnie  z  zaplanowanymi
działaniami i w  tym momencie,  gdyby Pani  w  taki  zebraniu  uczestniczyła,  posiadałaby
Pani wiedzę.  Z  różnych  powodów  ludzie  nie  uczestniczą  w  takich  zebraniach,
inne obowiązki  nie  pozwalają,  ale  wtedy  może  Pani  bez  żadnego  problemu
wystąpić do rady rodziców o udostępnienie dokumentów, protokołu z analizy wydatków,
dokonanej  przez  komisję  rewizyjną  i  później  uchwałę  walnego  zgromadzenia
wszystkich rodziców,  które  albo  przyjmuje  to  sprawozdanie  i  udziela  absolutorium
za działalność  w  danym  roku,  albo  tego  nie  robi.  Radziłbym  współpracować  z  resztą
rodziców  i  w  tym  momencie  Pani  wiedza  na  temat  funkcjonowania  Rady  rodziców
i wydatkowanych środków będzie pełna.

Skarżąca:  chciałabym  również  dodać,  że  dyrektor  przeprowadza  zbiórkę  na  pomoce
dydaktyczne i  edukacyjne,  czego również zabraniają jej  przepisy oświatowe, ponieważ
rodzice  nie  mogą  finansować  książek  i  innych  niezbędnych  przedmiotów  edukacji.
W tym przedszkolu są takie  zbiórki  organizowane np.  na książki,  które kosztują  130 zł
co roku  dla  3,4,5  –  latków,  2  książeczki  za  130  zł  za  które  rodzice  muszą  zapłacić.
Środki na  te  cele  powinny  być  pozyskiwane  z  budżetu  państwa,  tymczasem  w  tym
przedszkolu  przeprowadzane  są  zbiórki  na  książki  rady  rodziców  w  ten  sposób,
że dyrektor  w  sposób  jasny  i  wyraźny  nie  określa  tych  zbiórek  jako  dobrowolne,
następnie uzależnia  traktowanie  poszczególnych  dzieci  od  udziału  w  tych  zbiórkach.
Jestem  jednym  z  takich  rodziców.  Chciałam  zaakcentować,  że  żadna  z  tych  zbiórek
nie zakończyła  się  przedstawieniem  raportu  finansowego  rodzicom.  Podsumowując,
nikt z rodziców  nie  wiem  na  jakie  cele  zostały  przeznaczone  zbierane  pieniądze,
tym bardziej, że okresie pandemii w roku 20 i 21 dzieci nie miały żadnych dodatkowych
atrakcji w postaci występów, zostały one całkowicie zlikwidowane. Wszyscy dobrze wiemy,
jaka  sytuacja  miała  miejsce  w  innym  przedszkolu  w  Pabianicach,  gdzie  dyrektor
zdefraudowała  bardzo  duże  sumy  pieniędzy,  dlatego  chciałabym  dobrze  wyjaśnić
tą sytuację.

Naczelnik  WEKiS:  mówi  Pani  znów  o  środkach  finansowych,  które  są  prywatnymi
środkami  rodziców.  W Pani  skardze  nie  było  informacji  na  temat  zbierania  pieniędzy
na jakieś  książki,  pomoce  dydaktyczne  itd.,  nie  mam  wiedzy.  Oczywiście  zapytam
panią Dyrektor,  wyjaśnię  to.  Gdybym  wiedział  o  tym  wcześniej,  miałabym  wiedzę  już
w tej chwili mógłbym Państwu przedstawić. Natomiast powtórzę po raz kolejny, mówimy
o środkach  finansowych  rodziców,  które  są  przez  rodziców  rozliczane.  Więc  jeżeli
Pani powiedziała,  że  nikt  z  rodziców  nie  wie,  na  co  są  przeznaczane  jakieś  środki
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zbierane przez  rodziców,  rozumiem,  że  ma  Pani  takowa  wiedzę,  uzyskaną  od  innych
rodziców, że nikt z rodziców nie wie.

Skarżąca: tak mam taką wiedzę od kilku rodziców. 

Radny Piotr  Różycki:  ja  rozumiem,  że  teraz  na  terenie  przedszkola  w  dalszym ciągu
można przyjmować od rodziców wpłaty gotówkowe, oczywiście za pokwitowaniem? 

Naczelnik WEKiS: myślę, że tak, dlatego że nie każdy z rodziców ma konto i  nie jest
w stanie tych środków na rzecz rady rodziców wpłacić na konto. Jeżeli  jest  tak, że są
przyjmowane wpłaty  gotówkowe  na  rzecz  rady rodziców,  otrzymują  oni  pokwitowanie.
Nie rozmawiałem na ten temat z Panią Dyrektor, ale z doświadczenie z innych sytuacji
domniemywam,  ze  tak  może  być,  ale  wszystkie  środki  wpłacane  muszą  być
ewidencjonowane.

Radny Piotr Różycki: rozumiem, że to jest wpłacane na konto rady rodziców, to subkonto
rady rodziców, o którym Pani wspomniała?

Naczelnik WEKiS: tak, rada rodziców ma swoje konto.

Rady Piotr Różycki: czy ma Pan pewność, czy Pan tego nie wie?

Naczelnik WEKiS: to nie było przedmiotem skargi, dlatego nie uzyskałem odpowiedzi na to
pytanie, bo go nie zadałem.

Radny Piotr Różycki: faktycznie, wydaje mi się, że to wygląda tak jak Pani mówi, nawet
jeśli  pieniądze  są  wpłacane  na  to  subkonto,  którym dysponuje  rada  rodziców i  sobie
je dowolnie  wydaje,  dzieje  się  to  za  pośrednictwem  przedszkola,  to  moim  zdaniem
dla transparentności powinno się to dziać poza instytucją przedszkola. Czy subkonto jest
tworzone w ramach przedszkola, czy w ramach rady rodziców?

Naczelnik  WEKIS:  rodzice mają swoje własne konto,  nie  jest  to  jakby subkonto konta
przedszkolnego. 

Radny Piotr  Różycki:  czyli  nie  ma konieczności,  aby  pieniądze  wpływały  na  to  konto
za pośrednictwem  przedszkola,  rodzice  mogą  wpłacać  oddzielnie?  Tam  jest  komisja
rewizyjna dobrze rozumiem, a skarbnik?

Naczelnik  WEKiS,  tak.  Kwestie  skarbnika reguluje  statut  rady rodziców,  myślę że  tak,
ze w każdym przedszkolu, szkole taka osoba jest.

Radny Piotr Różycki: chodzi mi, czy w gremium rady rodziców jest skarbnik?

Naczelnik  WEKiS:  zadaje  mi  Pan  pytania,  na  które  nie  potrafię  udzielić  odpowiedzi
z prostej przyczyny, nie było to przedmiotem skargi, z moich wyjaśnień, które uzyskałem
od pani  Dyrektor  nie  ma odpowiedzi  na  takie  pytanie,  bo  go nie  zadałem.  Natomiast
z doświadczenia wiem, ramowy statut rady rodziców, czyli taki szablon, który funkcjonuje,
zakłada  pewne  organy  statutowe.  Wśród  tych  organów  statutowych  jest  i  komisja
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rewizyjna i tzw. prezydium, czyli kierownictwo rady rodziców, które dostało upoważnienie
od  zgromadzenia  wszystkich  rodziców  do  reprezentowania,  jest  również  skarbnik,
sekretarz,  który  protokołuje,  więc  nie  sądzę,  żeby  w  tym  przedszkolu  było  inaczej.
Natomiast  nie  chciałbym  się  jednoznacznie  wypowiedzieć  tak,  czy  inaczej,  bo  100%
wiedzy odnośnie PM nr 2 nie posiadam. Rada rodziców działa na zasadach ogólnych,
więc sadzę, że w tym przedszkolu jest identycznie jak w pozostałych.

Radny Piotr  Różycki:  a czy na okoliczność tej  skargi,  było jakieś wystąpienie do Rady
rodziców o stanowisko w tej sprawie, czy nie?

Naczelnik WEKiS: nie, bo to była skarga na Panią Dyrektor.

Radny  Piotr  Różycki:  ja  rozumie,  ale  w  ramach  skargi  na  Panią  Dyrektor  w  ramach
pełnego wyjaśnienia sprawy mogą zaopiniować rodzice z rady rodziców.

Naczelnik WEKiS: nie było nic takiego w odpowiedzi Pani Dyrektor, co by wzbudziło moje
wątpliwości i  szukałbym jakiegoś dodatkowego uzasadnienia, korzystając z wyjaśnienia
udzielonego jeszcze dodatkowo przez prezydium Rady rodziców.

Radny Piotr Różycki: Panie naczelniku nie możemy robić w ten sposób z bardzo prostej
przyczyny. Ja przypomnę Panu, że przez bardzo długi czas negatywnie osławiona pani
dyrektor również negatywnie osławionego przedszkola, tez jej postępowanie i wyjaśnienia
nie wzbudzały wątpliwości, dopóki się mleko nie rozlało. Moja propozycja jest taka na tą
okoliczność, gdyby Pan Naczelnik bardzo dokładnie, na moja wyraźną prośbę tą sprawę
wyjaśnić,  byłby  szalenie  wdzięczny i  myślę,  że  po takich  wyjaśnieniach  zwrócilibyśmy
się do Pani z pełnym kompletem odpowiedzi, wyjaśnili byśmy do końca Pani wątpliwość
co do materii, która jest poza przedmiotem skargi.

Naczelnik WEKiS: jeżeli  mówimy o tym ,  co jest poza przedmiotem skargi,  oczywiście
przygotuję taką informację, poproszę również o wyjaśnienie Radę rodziców. 

Radny Piotr Różycki: bezwzględnie te przepływy finansowe żeby były sprecyzowane, żeby
nie było żadnych wątpliwości.

Naczelnik  WEKiS:  chciałbym  tylko  przypomnieć,  że  kiedyś  już  mieliśmy  taką  skargę
na funkcjonowanie rady rodziców w jednej z naszych szkół i nawet ówczesny prezydent
Pan Zbigniew Dychto wysłał  kontrolerów, audytorów do sprawdzenia i puenta tej kontroli
była  taka,  że  rada  rodziców  jest  niezależnym  ciałem  i  nie  ma  kompetencji  organ
prowadzący,  czyli  w  tym  przypadku  prezydent  miasta,  do  sprawdzania  prywatnych
finansów rodziców i decydowania, czy wydatki zostały dokonane prawidłowo.

Radny Piotr Różycki: ja rozumiem, że to są prywatne środki rodziców, że gremium nie
podlega  kontroli,  ale  mamy  sytuację,  że  te  pieniądze  przechodzą  przez  ręce  pani
w przedszkolu, ustaliliśmy, ze pani skarbnik, czy księgowa czy inna komórka.

Naczelnik  WEKiS:  ale  skarbnikiem  rady  rodziców  jest  jeden  z  rodziców,  to  nie  jest
pracownik przedszkola.
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Radny Piotr  Różycki:  a  to  w takim razie  się  nie  zrozumieliśmy,  ja  zrozumiałem,  że to
przyjmuje  pracownik  przedszkola?  Pytanie  do  Skarżącej:  te  pieniądze  przyjmuje  ktoś
z rady rodziców czy pracownik przedszkola?

Skarżąca:  nie,  absolutnie,  nie  jest  to  skarbnik  rady rodziców,  przyjmują  to  albo  panie
wychowawczynie albo dyrekcja.

Radny Piotr Różycki: i o tym mówimy i proszę żeby to wyjaśnić dogłębnie. Proszę Panią
o cierpliwość, odpowiedź będzie udzielona.

Skarżąca:  bardzo  dziękuję,  jeszcze  chciałabym  wyjaśnić  sprawę  zbiórek  na  książki
dla dzieci, ponieważ wyraźnie prawo oświatowe mówi, że to państwo powinno zapewnić
dzieciom środki niezbędne do edukacji, a nie rodzice.

Radny  Piotr  Różycki:  ja  właśnie  o  to  poprosiłem  Pana  Naczelnika,  żeby  to  zostało
do końca  wszystko  wyjaśnione,  trzeba  też  dać  Panu  Naczelnikowi  czas  i  możliwość
działania. Odpowiedź będzie udzielona.

Skarżąca: jeszcze tylko jedno do Pana Naczelnika. Rada rodziców jest osobnym organem,
który tam funkcjonuje, ale cały nadzór sprawuje jednak dyrekcja tego przedszkola.

Naczelnik  WEKiS:  nad  radą rodziców nie.  Rada rodziców współpracuje  z  dyrektorem,
ale dyrektor  nie  ma  żadnego  sprawstwa,  nie  ma  żadnej  kompetencji  narzucania
czegokolwiek radzie rodziców. Nie ma takiej możliwości.

Skarżąca:  komentarz  mojego  adwokata:  oczywiście,  że  rada  jest  jakby  ciałem
samodzielnym,  ale  w momencie kiedy rada narusza przepisy prawa w tym momencie
oświatowego, to obowiązkiem dyrektora jest zareagować.

Naczelnik WEKiS: tak, ma pan rację.

Skarga (zał. nr 4) i wyjaśnienia do skargi (zał. nr 5)

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Komisji  zarządziła głosowanie. Odczytała
imiona i nazwiska radnych, członków Komisji, którzy kolejno oddawali głos. 

Głosowanie  jawne  imienne  (zał.  nr  6)  w sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu
ww. uchwały:  za  –  7,  przeciw –  0,  wstrzymało  się  -  0.  Projekt  uchwały zaopiniowany
pozytywnie.

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały ws przekazania petycji  do podmiotu właściwego
do     rozpatrzenia petycji - projekt nr 2 (zał. nr 7)

Naczelnik Biura Rady Miejskiej Pan Arkadiusz Bujacz omówił projekt ww. uchwały.
Uzasadnienie  do  uchwały:  w  dniu  17  stycznia  2022r.  do  Rady  Miejskiej

w Pabianicach  wpłynęła  petycja  w  sprawie  objęcia  siecią  połączeń  MZK  Pabianice
północnego odcinka ulicy Rypultowickiej - zmiany trasy podmiejskiej linii nr 263. 
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Zgodnie  z  treścią  art.  2  ust.  1  i  3  ustawy  z  dnia  11  lipca  2014r.  o  petycjach,
petycja może być złożona przez osobę fizyczną, osobę prawną, jednostkę organizacyjną
niebędącą  osobą  prawną  lub  grupę  tych  podmiotów,  zwaną  dalej  "podmiotem
wnoszącym petycję",  do organu władzy publicznej,  a także do organizacji  lub instytucji
społecznej  w  związku  z  wykonywanymi  przez  nią  zadaniami  zleconymi  z  zakresu
administracji publicznej. Przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany
przepisów  prawa,  podjęcia  rozstrzygnięcia  lub  innego  działania  w  sprawie  dotyczącej
podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej
ochrony  w  imię  dobra  wspólnego,  mieszczących  się  w  zakresie  zadań  i  kompetencji
adresata petycji. 

Wniesienie  petycji  nakłada na adresata  obowiązek zbadania  swojej  właściwości
w sprawie. 

Stosownie bowiem do treści art.  6 ust.  1 ustawy o petycjach adresat,  który jest
niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją niezwłocznie, nie później jednak niż w terminie
30  dnia  od  dnia  jej  złożenia,  do  podmiotu  właściwego  do  rozpatrzenia  petycji,
zawiadamiając o tym równocześnie podmiot wnoszący petycję. 

Petycja, która wpłynęła do Rady Miejskiej w Pabianicach dotyczy żądania zmiany
organizacji  publicznego  transportu  zbiorowego,  a  konkretnie  objęcia  siecią  połączeń
MZK Pabianice północnego odcinka ulicy Rypułtowickiej - zmiany trasy podmiejskiej linii
nr 263. 

Jak wynika natomiast z treści art. 7 ust. 1 pkt 1 a) w związku z art. 7 ust. 4 ustawy
z dnia  16  grudnia  2010r.  o  publicznym  transporcie  zbiorowym  (tj.  Dz.  U.  z  2021r.
poz. 1371,  2445)  organizatorem  publicznego  transportu  zbiorowego,  zwanym  dalej
"organizatorem",  właściwym  ze  względu  na  obszar  działania  lub  zasięg  przewozów
na linii komunikacyjnej  albo sieci  komunikacyjnej w gminnych przewozach pasażerskich
jest gmina, a zadania organizatora wykonuje prezydent miasta. 

W związku z tym, że żądanie,  będące przedmiotem niniejszej  petycji  nie mieści
się w zakresie  zadań  i  kompetencji  adresata  petycji  tj.  Rady Miejskiej  w  Pabianicach,
należało przekazać petycję do podmiotu właściwego do jej rozpatrzenia tj. do Prezydenta
Miasta Pabianic. 

Wobec  braku  pytań  Przewodnicząca  Komisji  zarządziła  głosowanie.  Odczytała
imiona i nazwiska radnych, członków Komisji, którzy kolejno oddawali głos.

Głosowanie  jawne  imienne  (zał.  nr  8)  w sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu
ww. uchwały:  za  –  7,  przeciw –  0,  wstrzymało  się  -  0.  Projekt  uchwały zaopiniowany
pozytywnie.

Ad. 5
Przyjęcie sprawozdania z pracy KSWiP za 2021 rok (zał. nr 9)
Przewodnicząca  Komisji  przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  KSWiP  za  2021r.
Zapytała, czy są jakieś uwagi do sprawozdania. Nie było.

Głosowanie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalność KSWiP za 2021 (zał. nr 10):
za – 7, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Sprawozdanie zostało przyjęte.
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Ad. 6
Przyjęcie planu pracy KSWiP na 2022r. (zał. nr 11)

Przewodnicząca Komisji przedstawiła propozycje planu pracy Komisji na 2022r. Zapytała,
czy są jeszcze jakieś propozycje i uwagi. Nie było.

Głosowanie:  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  KSWiP na  2022r.  (zał.  nr  12):  za  –  7,
przeciw - 0, wstrzymało się - 0. Plan został przyjęty.

Ad. 7
Sprawy różne:
Spraw rożnych nie było.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o godz. 9,30.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

      Protokołowała:                                                                         Obradom przewodniczyła:

Magdalena Witkowska                                                                          Marta Cicha
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